

Title (en)

Process and device for separation of admixtures from air.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zur Abscheidung von Beimischungen aus der Luft.

Title (fr)

Procédé et appareil pour la séparation d'additifs de l'air.

Publication

**EP 0445766 A1 19910911 (DE)**

Application

**EP 91103399 A 19910306**

Priority

- CS 891 A 19910103
- CS 114490 A 19900308
- CS 442290 A 19900911

Abstract (en)

The invention relates to a process and a device for the separation of admixtures from a flow of air. In the process, corona discharges are produced between an emitter and an electrically conducting liquid in the space through which the air flows. According to the invention, a plurality of alternately positive and negative corona discharges are produced perpendicular to the air flow one behind the other in the direction of flow. The device contains a plurality of consecutively arranged containers (9) each containing an emitter (3, 6) alternately connected in the flow direction of the air to be cleaned to a positive and a negative high-voltage source. <IMAGE>

Abstract (de)

Gegenstand der Erfindung ist ein Verfahren und eine Vorrichtung zur Abscheidung von Beimischungen aus einem Luftstrom, bei welchem in dem von der Luft durchströmten Raum Koronaentladungen zwischen einem Emitter und einer elektrisch leitenden Flüssigkeit erzeugt werden. Gemäß der Erfindung werden in Strömungsrichtung hintereinander mehrere abwechselnd positive und negative Koronaentladungen quer zum Luftstrom erzeugt. Die Vorrichtung enthält mehrere hintereinander angeordnete Behälter (9), in denen je ein Emitter (3, 6) angeordnet ist, die in Strömungsrichtung der zu reinigenden Luft in abwechselnder Folge an eine positive und an eine negative Hochspannungsquelle angeschlossen sind. <IMAGE>

IPC 1-7

**B03C 3/02; B03C 3/16**

IPC 8 full level

**B03C 3/02 (2006.01); B03C 3/16 (2006.01)**

CPC (source: EP)

**B03C 3/025 (2013.01); B03C 3/16 (2013.01)**

Citation (search report)

- [Y] EP 0200177 A2 19861105 - BURGER MANFRED R [DE], et al
- [A] US 3218781 A 19651123 - ALLEMANN RUDOLPH T, et al
- [A] DE 574079 C 19330408 - SIEMENS AG
- [Y] IBM TECHNICAL DISCLOSURE BULLETIN. vol. 24, no. 11A, April 1982, NEW YORK US Seite 5449 C.H.Stapper: "ELECTROSTATIC CONTAMINATION REDUCTION"

Cited by

CN106351694A; CN106890531A; CN109999595A; CN103933818A; CN104998496A; DE102010033787A1; DE102010033787B4

Designated contracting state (EPC)

AT BE DE FR GB

DOCDB simple family (publication)

**EP 0445766 A1 19910911**

DOCDB simple family (application)

**EP 91103399 A 19910306**